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1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering.  
 
De voorzitter deelt mede dat mevr. De Man (OR) wegens een vakantie zich heeft afgemeld..  
 
ALS STEMMINGSNUMMER WORDT GETROKKEN HET NUMMER 17, DE HEER KOOY, 
BIJ EEN EVENTUELE MONDELINGE STEMMING ZAL BIJ DIT NUMMER WORDEN 
BEGONNEN. 
 
TOT LEDEN VAN HET STEMBUREAU WORDEN BENOEMD, ALS VOORZITTER DE HEER 
SLEDDERING EN ALS LEDEN DE HEER CUPEDO EN DE HEER VAN DER MEIJ. 
 

2. Spreekrecht burgers 
Geen sprekers hebben zich aangemeld. 
 

http://www.rijswijk.nl/
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3. Vaststelling van de agenda. 
Mevrouw Van der Kooij (Groenlinks) verzoekt een motie met het onderwerp 
Regenbooggemeente toe te voegen aan de agenda. 
 
De voorzitter stelt voor de motie aan het eind van de reguliere agenda toe te voegen. 
 
DE  AGENDA WORDT WIJZIGINGD DOOR DE RAAD VASTGESTELD. 
 

4. Vragen van de raad 
De heer Kooy (PvdA) stelt de volgende vraag over de directe doorverhuur nieuwe bedrijfsunits 
van de Comphaan. 

- Was u ervan op de hoogte dat deze panden tegen woekerprijzen worden aangeboden die 
gemiddeld 2 keer zo hoog zijn als de hypotheeklast op deze panden? 

- Wat vindt u van deze ontwikkeling?  
- Is de gemeente voornemens om iets te doen voor betaalbare huurprijzen voor startende en 

kleine ondernemers in Rijswijk? 
- En is de wethouder voornemens hier iets tegen te gaan doen nu en de toekomst? 

 
Wethouder Borsboom antwoordt als volgt: 

- Hypotheeklasten en huurlasten worden hier met elkaar vergeleken. Dat is niet juist. Bij 
verhuur liggen de kosten van onderhoud bij de verhuurder.  

- Huurprijzen zijn afhankelijk van marktwerking. De huurprijs wordt bepaald door staat, 
grootte van het pand en de ligging ervan. 

 
Wethouder Van de Laar antwoordt als volgt: 

- Aan betaalbaaheid van bedrijfsvastgoed kan de gemeente bijna niets doen vanwege 
Europese wetgeving. 

- De gemeente kan meer doen aan beschikbaarheid van bedrijfsruimte. In de Plaspoelpolder 
wordt op initiatief van de gemeente ruimtes gerealiseerd. In de regio doen de gemeente dit 
ook. 

 
De heer Kooy (PvdA) merkt op dat de gemeente schijnbaar speculatie met bedrijfsvastgoed 
toestaat. De gemeente zou aan anti speculatie-maatregelen kunnen denken. Gevraagd wordt wat 
de gemeente kan doen voor de huisvesting van kleine en startende ondernemers. 
 
Wethouder Van de Laar antwoordt als volgt: 

- Dat kan door het stimuleren van bijvoorbeeld bedrijfverzamelgebouwen in de 
Plaspoelpolder en het stimuleren van flexibele kantoorruimten. 

 
De heer Kooy (PvdA) stelt de volgende vraag over het overleg met de scholen en ouders over het 
nieuwe sportcomplex : 

- Ouders hebben aangegeven dat er geen overleg meer heeft plaatsgevonden met hen over 
de gevolgen voor de scholen en leerlingen door de bouw van het nieuwe sportcomplex. Zij 
voelen zich niet serieus genomen door de gemeente. 

 
Wethouder Van de Laar antwoordt als volgt: 

- In december is met de MR-en afgesproken dat zij eind februari een terugkoppeling van de 
gemeente zouden krijgen over alternatieven e.d. Dit heeft inderdaad niet plaatsgevonden 
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omdat gewacht wordt op het gesprek dat apart met de Prins Mauritsschool zou worden 
gevoerd. 

- Dat gesprek zal op 13 maart ’19 plaatsvinden. De brief die daarna wordt opgesteld voor de 
raad zal ook naar de MR-en worden toegezonden. 

 
De heer Kooy (PvdA) verzoekt de MR-en hiervan ook op de hoogte te stellen, zodat zij niet 
onwetend blijven over het uitblijven van een reactie. 
 
Wethouder Van de Laar zegt toe de scholen en MR-en hiervan op de hoogte te stellen. 
 
De heer Kooy (PvdA) stelt de volgende vraag over de verkeersveiligheid op de eilanden van Sion 
in Rijswijk Buiten: 

- Kan er nogmaals een beoordeling gemaakt worden over de verkeerssituatie op het eiland 
en kunnen in deze beoordeling ook de ervaringen van de bewoners serieus worden 
meegenomen? En eventueel in gesprek worden gegaan met bewoners om goed duidelijk 
te krijgen waar de schoen wringt? 
 

- Kan de gemeente meer borden ophangen om duidelijk te maken dat eiland 2 geen 
doorgaande weg heeft? En is het misschien toch mogelijk om het eiland te beoordelen als 
een woonerf en daarbij ook eventueel de verkeersregel van 15 km/uur ingesteld kan 
worden? 
 

- Kan de gemeente met de betrokken bewoners, maar ook met de bewonersvereniging Sion 
in gesprek gaan om mogelijke meerdere knelpunten in de verkeerssituatie in Rijswijk Buiten 
te bespreken en op te lossen?  

 
Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 

- Een schouw kan worden georganiseerd. In 2018 is een rapportage opgesteld waarin een 
aantal aanvullende maatregelen zijn benoemd. Dat zijn inritcontructies en 
snelheidsremmers. Het bebordingsplan wordt van straat tot straat bekeken. 

- Het programmabureau is bijna dagelijks in gesprek met bewoners. Zij zullen ook betrokken 
worden bij de te nemen veranderingen. 

 
De heer Kooy (PvdA) vraagt wanneer dit gedaan zal worden. 
 
Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 

- De gemeente is hier al mee bezig. De maatregelen worden binnen afzienbare termijn 
gerealiseerd.  

 
Mevrouw Kames (RijswijksBelang) stelt de volgende vraag: 

- Heeft de gemeente inmiddels een reacties ontvangen van de MRDH en de HTM op de 
brieven over buslijn 23. 

 
Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 

- Het antwoordt is nee. 
 
Mevrouw Kames (RijswijksBelang) stelt dat voor 15 maart ’19 gereageerd moet worden op het 
vervoersplan. Haast is dus geboden. 
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Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 
- De gesprekken zijn gaande, maar vooralsnog is de reactie van de HTM nog steeds 

negatief. 
 
De heer Weterings (RijswijksBelang) stelt de volgende vraag over het Groenbeheerplan: 

- Kan de wethouder meer zeggen over het opstellen van het Groenplan. Wanneer wordt 
deze naar de raad gestuurd. 

 
Wethouder Borsboom antwoordt als volgt: 

- De ambtelijke organisatie is er mee bezig. Er worden schouws uitgevoerd. Maar het plan 
zelf zal in het najaar gereed zijn. Indien mogelijk, gezien de politieke situatie, zal er voor de 
zomer een informatiebijeenkomst voor de raad en de bewoners kunnen worden 
georganiseerd. 

 
De voorzitter sluit het agendapunt. 

 
5. Benoeming leden Rekenkamer (VERVALLEN) 

 
De voorzitter geeft aan dat door het terugtrekken van de kandidaat het agendapunt is komen te 
vervallen. 
 

6. Raadsvoorstel Fusie Stichting Voortgezet onderwijs Haaglanden met Stichting 
Bestuurs- en managementondersteuning VOH (19/004) 

 
De raad besluit unaniem goedkeuring te geven aan de fusie van de Stichting Voortgezet Onderwijs 
Haaglanden met Stichting Bestuurs- en Managementondersteuning VOH. 
 

7. Vaststelling verslagen 8 januari en 5 februari 2019 
 
Het verslag van de extra raadsvergadering van 8 januari 2019 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Het verslag van de raadsvergadering van 5 februari 2019 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Het raadsvoorstel wordt conform het voorstel unaniem door de raad vastgesteld. 
 

8. Motie Vreemd aan de orde van de dag:     
 
Mevrouw Van der Kooij (Groenlinks) licht de ingediende motie toe: 

- Deze motie is door zeer veel partijen ondertekend. Dat een zeer goede zaak. Met deze 
motie roepen wij op tot een inclusieve samenleving. 

- De gemeente wordt opgeroepen contact te zoeken met andere regenbooggemeenten om 
inspiratie op te doen om nieuw beleid te ontwikkelen. 

- En om in regulier beleid deze doelgroep te betrekken en hierover de raad te informeren. 
 
De motie luidt als volgt: 
 
Motie Regenbooggemeente  
 
De Gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 5 maart 2019  
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Overwegende dat:  
 

o LHBTI+’ers 1 zich niet altijd vrij en veilig voelen om zichzelf te zijn, omdat er in 
Nederland nog steeds intimidatie, geweld en uitingen van vijandigheid tegenover 
LHBTI+’ers plaatsvinden;  

o Gemeenten zorg dienen te dragen voor gelijke behandeling, sociale samenhang, 
veiligheid, leefbaarheid en maatschappelijke ondersteuning van haar inwoners en 
dus een belangrijke rol spelen in het bevorderen van de sociale acceptatie van 
LHBTI+’ers;  

o Er in Nederland 53 Regenboogsteden zijn, zoals Den Haag, Delft, Zoetermeer en 
Leidschendam-Voorburg, die een intentieverklaring hebben getekend, waarin zij 
hebben aangegeven kleinere gemeenten in de regio advies en informatie te geven 
met betrekking op het lokale LHBTI+-beleid;  

o Kleinere gemeenten, zoals Rijswijk, een lokaal LHBTI+-beleid kunnen voeren en 
zichzelf tot Regenbooggemeente kunnen uitroepen.  

o Evaluatieonderzoek laat zien dat de Regenboogsteden het beter doen op het gebied 
van LHBTI+-emancipatie dan andere steden.2  

 
Spreekt zich uit dat:  

o Het helaas nog steeds nodig is dat gemeenten zich in moeten zetten voor de 
bevordering van de veiligheid, weerbaarheid en sociale acceptatie van LHBTI+’ers 
door beleid te maken en uit te voeren dat een inclusieve samenleving bevordert.  

 
Verzoekt het college:  

o Daarom contact te zoeken met Regenboogsteden in de buurt, om inspiratie op te 
doen en hulp te vragen voor het toetsen van huidig beleid en het ontwikkelen van 
nieuw beleid op inclusiviteit;  

o In het reguliere beleid gericht op onderwijs, sport, veiligheid, zorg en de aanpak ter 
bestrijding van eenzaamheid, aandacht voor de positie van de LHBTI+’ers te 
vragen;  

o Met het antidiscriminatiebureau (ADB) van de veiligheidsregio Haaglanden na te 
gaan wat de aard en omvang van discriminatie van LHBTI+’ers in Rijswijk is, de 
ontwikkelingen en sociale acceptatie in onze gemeente te monitoren en de 
gemeenteraad daarover jaarlijks te informeren;  

o Er zo voor te zorgen dat Rijswijk voor Coming Out Day in 2019 een 
Regenbooggemeente is.  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
Ondertekend door: 
Groenlinks – CDA – PvdA - D66 - WIJ. – GBR - VVD 

 
Wethouder Lugthart reageert als volgt: 

- De indieners worden bedankt voor hun inzet. Het college staat achter de inhoud van deze 
motie en neemt deze graag over. 

 
De voorzitter constateert dat het college de motie heeft overgenomen en vraag de indiener of 
deze de motie wil intrekken. De motie wordt vervolgens op de Lijst van moties en toezeggingen 
geplaatst. 
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Mevrouw Van der Kooij (Groenlinks) geeft aan de motie in te trekken. 
 
 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering. 
 
Verslag (on)gewijzigd vastgesteld door de raad van de gemeente Rijswijk in zijn vergadering van  
5 maart 2019 

 
M.J. Bezuijen, voorzitter.   J.A. Massaar, griffier. 


